

國防領域

National Defense

「外國特定專業人才具有『國防領域』特殊專長」之資格條件及應備文件(檢核表)

資格條件 (110年10月25日生效)	應備文件檢核表	
	新申請案	延期/重新申請
一、曾經或現任於其他國家或於我國國防航空、船艦產業領域，具有關鍵專業技術，並除取得國內外大學相關系所之博士以上學位，且具有五年以上相關工作經驗。	1.於國防航空、船艦產業領域，具有關鍵專業技術請檢附下列文件之一： <input type="checkbox"/> 已提出申請專利之任何佐證文件。 <input type="checkbox"/> 任職期間之公司簡介、負責工作項目說明(如：專案經驗、服務經驗、客戶導入解決方案後的成效)、技術或其他專業證明(如：國內外專利證書、技術移轉合約書、證照、獲獎證明等)。 2.國內外大學相關系所之博士學位證書影本。 3.相關工作經驗達5年以上之證明文件。請全部檢附： <input type="checkbox"/> 具5年以上相關領域工作經驗之國內外服務證明： 註： A.證明文件須以任職機構開立之服務證明或離職證明為憑，聘僱通知(Offering Letter)非屬正式服務證明文件。 B.國內及國外服務證明，得擇一提供，惟國內外相關領域工作經驗年資合計須具5年以上。 <input type="checkbox"/> 技術證明(如國內外專利證書等)、技術移轉證明(如技術移轉合約書等)或其他專業證明(如證照、獲獎證明等)	得免再重新上傳左列應備文件，由「外國專業人才申辦窗口平臺」自動帶入前核准案資料。
二、從事國防航空產業之機械、電機、專案管理、研發、製程工程等具五年以上工作經驗，為國內所少見。	請全部檢附： <input type="checkbox"/> 具5年以上相關領域工作經驗之國內外服務證明： 註：	得免再重新上傳左列應備文件，由「外國專業人才申辦窗口平臺」自動帶入前核准案資料。

資格條件 (110年10月25日生效)	應備文件檢核表	
	新申請案	延期/重新申請
	<p>A.證明文件須以任職機構開立之服務證明或離職證明為憑，聘僱通知（Offering Letter）非屬正式服務證明文件。</p> <p>B.國內及國外服務證明，得擇一提供，惟國內外相關領域工作經驗年資合計須具5年以上。</p> <p><input type="checkbox"/>技術證明(如國內外專利證書等)、技術移轉證明(如技術移轉合約書等)或其他專業證明(如證照、獲獎證明等)</p>	
<p>三、從事國防船艦產業之特殊艦載武器裝備及載台設計(包含性能、結構、推進、電力、指管、輔機、艙裝等系統)、監造、研製、建造及專案管理工程等具五年以上工作經驗，為國內所少見。</p>	<p>請全部檢附：</p> <p><input type="checkbox"/>具5年以上相關領域工作經驗之國內外服務證明： 註： A.證明文件須以任職機構開立之服務證明或離職證明為憑，聘僱通知（Offering Letter）非屬正式服務證明文件。</p> <p>B.國內及國外服務證明，得擇一提供，惟國內外相關領域工作經驗年資合計須具5年以上。</p> <p><input type="checkbox"/>技術證明(如國內外專利證書等)、技術移轉證明(如技術移轉合約書等)或其他專業證明(如證照、獲獎證明等)</p>	<p>得免再重新上傳左列應備文件，由「外國專業人才申辦窗口平臺」自動帶入前核准案資料。</p>
<p>四、國防部認定其專業技術或有跨國經驗為我國亟需之人才。</p>	<p><input type="checkbox"/>說明申請人從事國防航空及國防船艦產業相關專業或能跨國工作經驗之文件(如：國內外學歷證書、服務證明、學術研究、技術證明、技術移轉、獲獎證明等)。</p>	<p>得免再重新上傳左列應備文件，由「外國專業人才申辦窗口平臺」自動帶入前核准案資料。</p>

Qualification Requirements and Required Documentation for Foreign Special Professionals Possessing Special Expertise in the “Field of National Defense” (Checklist)

Qualification requirements	Required documentation checklist	
	New application	Extension/Renewal
<p>1. Previously or currently holding a position in the field of defense aerospace or military shipbuilding in a foreign state or in Taiwan, possessing key professional knowhow, having obtained a doctoral degree or above in related fields from a university in Taiwan or another country, and having more than five (5) years of work experience in related fields.</p>	<p>1. Submit one of the documents below to show possession of key professional knowhow in the field of defense aerospace or military shipbuilding:</p> <p><input type="checkbox"/> Any document evidencing the filing of patent application.</p> <p><input type="checkbox"/> An introduction of companies worked or working for and a description of work items in charge (e.g. project experience, service experience, effectiveness of solutions adopted by customers), proof of technological knowhow or other proof of expertise (e.g. patent certificate issued in Taiwan or by a foreign state, technology transfer agreement, license, award certificate, etc.)</p> <p>2. A photocopy of certificate of doctoral degree in related field from a university in Taiwan or another country.</p> <p>3. All documents evidencing more than 5 years of work experience in related fields:</p> <p><input type="checkbox"/> Proof of service evidencing more than 5 years</p>	<p>No need to re-upload the required documents provided on the left. The Foreign Professionals Online Application Platform will automatically show the required documents that were approved in the previous application.</p>

Qualification requirements	Required documentation checklist	
	New application	Extension/Renewal
	<p>of work experience in related fields: Notes :</p> <p>A. The proof document must be a certificate of service or certificate of employment separation issued by current or former employer; an offering letter is not accepted as a formal certificate of service.</p> <p>B. Only one certificate of service issued by employers inside and outside Taiwan needs to be provided. However years of service in related fields inside and outside Taiwan combined must be more than 5 years.</p> <p><input type="checkbox"/> Proof of technological knowhow (e.g. patent certificates issued in Taiwan or by a foreign state, proof of technology transfer (e.g. technology transfer agreement) or other proofs of expertise (e.g. license, award certificate, etc.).</p>	
<p>2. Having more than five (5) years of work experience in machinery, electrical engineering, project management, R&D or process engineering associated with defense aerospace industry that is uncommon in Taiwan.</p>	<p>Submit all of the following documents:</p> <p><input type="checkbox"/> Proof of service evidencing more than 5 years of work experience in related fields: Notes:</p> <p>A. The proof document must be a certificate of service or certificate of employment separation issued by current or former employer; an</p>	<p>No need to re-upload the required documents provided on the left. The Foreign Professionals Online Application Platform will automatically show the required documents that were approved in the previous application.</p>

Qualification requirements	Required documentation checklist	
	New application	Extension/Renewal
	<p>offering letter is not accepted as a formal certificate of service.</p> <p>B. Only one certificate of service issued by employers inside and outside Taiwan needs to be provided. However years of service in related fields inside and outside Taiwan combined must be more than 5 years.</p> <p><input type="checkbox"/> Proof of technological knowhow (e.g. patent certificates issued in Taiwan or by a foreign state, proof of technology transfer (e.g. technology transfer agreement) or other proofs of expertise (e.g. license, award certificate, etc.).</p>	
<p>3. Having more than five (5) years of work experience in the design (including functions, structural, propulsion, power, command and control, auxiliaries, and outfitting systems), construction supervision, development, construction or project management of shipborne weaponry and platforms that is uncommon in Taiwan.</p>	<p>Submit all of the following documents:</p> <p><input type="checkbox"/> Proof of service evidencing more than 5 years of work experience in related fields:</p> <p>Notes:</p> <p>A. The proof document must be a certificate of service or certificate of employment separation issued by current or former employer; an offering letter is not accepted as a formal certificate of service.</p> <p>B. Only one certificate of service issued by employers inside and outside Taiwan needs to be provided. However years of service in related fields inside and outside Taiwan combined must be more than 5 years.</p>	<p>No need to re-upload the required documents provided on the left. The Foreign Professionals Online Application Platform will automatically show the required documents that were approved in the previous application.</p>

Qualification requirements	Required documentation checklist	
	New application	Extension/Renewal
	<input type="checkbox"/> Proof of technological knowhow (e.g. patent certificates issued in Taiwan or by a foreign state, proof of technology transfer (e.g. technology transfer agreement) or other proofs of expertise (e.g. license, award certificate, etc.)).	
4. Having been certified by the Ministry of National Defense as a special talent with professional knowhow or transnational experience needed in Taiwan.	<input type="checkbox"/> Documents showing that the applicant has relevant professional knowhow or transnational experience in aerospace or military shipbuilding (e.g. academic certificate from Taiwan or a foreign country, certificate of service, proof of academic research, proof of technological knowhow, technology transfer, award certificate, etc.)	No need to re-upload the required documents provided on the left. The Foreign Professionals Online Application Platform will automatically show the required documents that were approved in the previous application.